
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 22. januar 2020 stillet følgende 

spørgsmål nr. 515 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Adsbøl (DF). 

 

Spørgsmål nr. 515:  

”Vil ministeren kommentere artiklen på www.tv2lorry.dk 20/1-20 ”KoŵŵuŶer drop-
per særlig ordning til svage ældre”, heruŶder kommentarerne i artiklen fra Per Toste-

næs, seniorkonsulent i Ældre Sagen? https://www.tv2lorry.dk/lorryland/kommuner-

dropper-saerlig-ordning-til-svage-aeldre.” 

 

Svar: 

Vi arbejder i regeringen for, at vi skal have en god og værdig ældrepleje, hvor der er 

tid til nærvær, tid til at hjælpe og yde omsorg og tid til at lytte til borgerne. Vi har 

bl.a. derfor med økonomiaftalen med kommunerne for 2020 løftet kommunernes 

økonomi med 1,7 mia. kr. i 2020 sammenlignet med året før. Det betyder, at vi giver 

kommunerne mulighed for at kunne prioritere flere midler til ældre. 

 

Mange ældre har været glade for klippekortsordningerne. Jeg har derfor skrevet til 

hver enkelt af de 17 kommuner, der ikke har videreført klippekortet til plejehjemsbe-

boerne, efter at midlerne overgik til bloktilskuddet i 2019, for at få en uddybet forkla-

ring på, hvorfor de ikke har valgt at videreføre klippekortsordningen til plejehjemsbe-

boerne. 
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